99年10月26日99學年度第2次校教評會修正通過
	國立嘉義大學擬 聘任升等 教師最近五年著作（展演）及論文目錄一覽表

	姓    名
	朱紀實
	單     位
	微生物免疫與生物藥學系

	現任職級
	■專任

□兼任
	副教授
	擬□聘任□升等職級
	教授

	到校日期
	93年 8  月
	擬升等職級

是否首次申請
	□是     ■否

	任現職級日期
	96年 8  月
	現職教師證書年資起算年月
	4年  0  月


一、大專以上學歷：
	學位名稱
	學校名稱
	系  所
	修業起迄年月

	博士
	密西根州立大學
Michigan State University
	植物育種與遺傳 – 森林
Plant Breeding and Genetics - Forestry
	75年  9 月至  81  年  6  月

	碩士
	國立台灣大學
National Taiwan University
	森林研究所
Graduate Institute of Forestry
	73年9月至75年6月

	學士
	國立中興大學
National Chung Hsing University
	森林學系
Forestry
	67年9月至71年6月


二、學位論文資料：
	學位名稱
	論    文    名    稱
	指導教授

	博士
	
	

	碩士
	
	


三、歷次送審各級教師資格之代表著作名稱：
	著作（展演）名稱
	審定年月
	送審等級
	是否通過

	Yu CY, Chou SJ, Yeh CM, Chao MR, Huang KC, Chang YF, Chiou CS, Weill FX, Chiu CH, Chu CH, Chu C.*2008. Prevalence and Characterization of Multi-Drug Resistant (ACSSuT) Salmonella enterica serovar Typhimurium isolated from four gosling’s farms and a hatchery farm. J Clinic Microbiology 46(2):522-6.
	98年12月
	教授
	□是 ■否


四、代表著作：

	序號
	作者
	著作（展演）名稱
	著作類別（※請擇一勾選）

	1
	Chiou CS, Lin JM, Chiu CH,  Chu CH, Chen sw, Chang YF,  Weng BC,  Tsay, JG Chen CL, Liu CH and Chu C
	Characterization of 13 multi-drug resistant

Salmonella serovars from different broiler

chickens associated with those of human isolates
	□已出版之專書

■已發表之期刊論文

□ 已被接受將定期發表之期刊論文

□ 已出版之研討會論文

□學位論文
□作品、展演、成就證明、技術報告

	
	合　著

（※請勾選並填列資料）
	出版處所或期刊名稱（展演發表地點）
	期刊卷期
	■已出版（展演）日期
□已接受日期

（※請擇一勾選）
	說   明

（※已出版之專書請加註ISBN或ISSN字號；著作如被認定為SCI、EI、SSCI…等請註記） 

	
	■合著：

□第一作者

■通訊作者

□非合著
	BMC Microbiology
	10:86
	2010  年 3  月
	[SCI, IF=2.890, 35/94 in Microbiology]

	代表著作︵

展演

︶學術貢獻摘要
	前言：沙門氏菌經常可從雞隻及其產品中分離。從不同雞種的泄殖腔分離出1,595株沙門氏菌，並作血清型、血清群及抗藥性的分析，進而探討164株雞隻及5314株人類分離株的人類相通沙門氏菌之血清型及H抗原的分析。結果：不同雞種及年齡的沙門氏菌盛行率有差異，雞隻與人類分離的沙門氏菌主要是B, C1, C2-C3, D, 和E血清群。在13雞隻血清型和66人類血清型中，主要的血清型有 S. Typhimurium, S. Enteritidis,S. Albany, S. Derby, and S. Anatum，它們有相同的“g complex; i; e,h; and z4,z24” H1 抗原和“1 complex and -”H2抗原。在人類“i” H1 抗原和“-”H2抗原都存在所有血清群中。雞隻分離的沙門氏菌之抗藥性在血清群、血清型及三個縣市不同。所有菌株都對cefazolin 和ceftriaxone敏感，卻對ampicillin、 chloramphenicol、flumequine、streptomycin、sulfamethoxazole-trimethoprim和tetracycline有高度的抗藥性。除了小雞分離的C1血清群及G血清群分離株外，所有菌株都是多重抗藥性。只有 S. Kubacha、S. Typhimurium、S. Grampian和S. Mons 對ciprofloxacin and/or enrofloxacin有抗性。結論：在雞隻，盛行的血清群和血清型與雞隻年齡、品系和地區有關，且對flouroquinolone有抗性的多重抗藥菌株出現。“g complex〞H1 抗原和“1 complex and -” H2抗原可能在沙門氏菌在雞隻與人類傳遞間有關。
Background: Salmonella are frequently isolated from chickens and their products. Prevalent serogroups and serovars of Salmonella as well as their genotypes and antibiograms were determined for cloacal samples from 1595 chickens. To understand the possible serovar and H antigens for transmission between chicken and human, serovars and their H antigens of 164 chicken and 5314 human isolates were compared. Results: Prevalence of Salmonella differed among chicken lines and ages. Chicken and human isolates belongedmainly to serogroup B, C1, C2-C3, D, and E. 13 serovars and 66 serovars were identified for chicken and humanisolates respectively. The common serovars for chicken and human isolates were S. Typhimurium, S. Enteritidis, S. Albany, S. Derby, and S. Anatum and shared common H1 antigens “g complex; i; e,h; and z4,z24” and H2 antigens “1 complex and -”. In human isolates, H1 antigen “i” and H2 antigen “-” were common in all serogroups. In chicken, antimicrobial susceptibility differed among serogroups, serovars and three counties. All isolates were susceptible to cefazolin and ceftriaxone, but highly resistant to ampicillin, chloramphenicol, flumequine, streptomycin, sulfamethoxazole- trimethoprim, and tetracycline. Except those isolates of serogroup C1 of Chick group and serogroup G, all isolates were multi-drug resistance. Only S. Kubacha, S. Typhimurium, S. Grampian, and S. Mons were resistant to ciprofloxacin and/or enrofloxacin. Conclusion: In chicken, prevalent serogroups and serovars were associated with chicken ages, lines and regions; and flouroquinolone-resistant and MDR isolates emerged. H1 antigens “g complex and i” and H2 antigens “1 complex and -” might be important for transmission of Salmonella between chicken and human


五、參考著作：
	序號
	作者
	著作（展演）名稱
	著作類別（※請擇一勾選）

	1
	Yu CY, Liu YW, Chou SJ, Chao MR, Weng BC, Tsay JG, Chiu CH, Wu CC, Lin TL, Chang CC, Chu C
	The genome diversity and molecular differentiation of Riemerella anatipestifer associated with eight outbreaks in five farms.
	□已出版之專書

■已發表之期刊論文

□ 已被接受將定期發表之期刊論文

□已出版之研討會論文
□作品、展演、成就證明、技術報告

	
	合　著

（※請勾選並填列資料）
	出版處所或期刊名稱（展演發表地點）
	期刊卷期
	■已出版（展演）日期
□已接受日期

（※請擇一勾選）
	說   明

（※已出版之專書或研討會論文請加註ISBN或ISSN字號；著作如被認定為SCI、EI、SSCI…等請註記） 

	
	■合著：

□第一作者

■通訊作者

□非合著
	Avian Pathology
	37:273-279
	2008 年 6  月
	. [ SCI, Impact factor = 1.654, 24/141 in Veterinary Sciences]

	序號
	作者
	著作（展演）名稱
	著作類別（※請擇一勾選）

	2
	Chu C, Feng Y, Chien AC, Hu S. Chu CH and Chiu CH.  
	Evolution of genes on the Salmonella Virulence plasmid phylogeny revealed from sequencing of the virulence plasmids of S. enterica serotype Dublin and comparative analysis... 
	□已出版之專書

■已發表之期刊論文

□ 已被接受將定期發表之期刊論文

□已出版之研討會論文
□作品、展演、成就證明、技術報告

	
	合　著

（※請勾選並填列資料）
	出版處所或期刊名稱（展演發表地點）
	期刊卷期
	■已出版（展演）日期
□已接受日期

（※請擇一勾選）
	說   明

（※已出版之專書或研討會論文請加註ISBN或ISSN字號；著作如被認定為SCI、EI、SSCI…等請註記） 

	
	■合著：

■第一作者

□通訊作者

□非合著
	Genomics
	92: 339-343
	2008年 5月
	[SCI. IF=3.327, 35/150 in Biotechnology & Applied Microbiology]

	序號
	作者
	著作（展演）名稱
	著作類別（※請擇一勾選）

	3
	Chen KL, Weng BC. Chang MT, Liao YH, Chen TT, Chu C
	Direct enhancement of the  phagocytic and bactericidal capability of abdominal macrophage of chicks by (-1,3-1,6-glucan... 
	□已出版之專書

■已發表之期刊論文

□ 已被接受將定期發表之期刊論文

□已出版之研討會論文
□作品、展演、成就證明、技術報告

	
	合　著

（※請勾選並填列資料）
	出版處所或期刊名稱（展演發表地點）
	期刊卷期
	■已出版（展演）日期
□已接受日期

（※請擇一勾選）
	說   明

（※已出版之專書或研討會論文請加註ISBN或ISSN字號；著作如被認定為SCI、EI、SSCI…等請註記） 

	
	■合著：

□第一作者

■通訊作者

□非合著
	Poultry Science
	87:2242-2249
	2008年 11月
	[SCI, Impact factor = 1.673, 8/49 in Agriculture, Dairy & Animal Science]

	序號
	作者
	著作（展演）名稱
	著作類別（※請擇一勾選）

	4
	Yu CY, Chou SJ, Yeh CM, Chao MR, Huang KC, Chang YF, Chiou CS, Weill FX, Chiu CH, Chu CH, Chu C
	Prevalence and Characterization of Multi-Drug Resistant (ACSSuT) Salmonella enterica serovar Typhimurium isolated from four gosling’s farms and a hatchery farm.. 
	□已出版之專書

■已發表之期刊論文

□ 已被接受將定期發表之期刊論文

□已出版之研討會論文
□作品、展演、成就證明、技術報告

	
	合　著

（※請勾選並填列資料）
	出版處所或期刊名稱（展演發表地點）
	期刊卷期
	■已出版（展演）日期
□已接受日期

（※請擇一勾選）
	說   明

（※已出版之專書或研討會論文請加註ISBN或ISSN字號；著作如被認定為SCI、EI、SSCI…等請註記） 

	
	■合著：

□第一作者

■通訊作者

□非合著
	Journal of Clinical Microbiology
	46:522-526
	2008  年 2  月
	[SCI, IF=4.162, 18/94 in Microbiology]  

	序號
	作者
	著作（展演）名稱
	著作類別（※請擇一勾選）

	5
	Chu C, Wong DW, Wang MH, Lin HH, Chen YS, Tien N, Shih MC, Chen TH, Chiu CH.
	Genotyping, Plasmid Analysis, and Antimicrobial Susceptibility of Salmonella enterica Serotype Enteritidis Isolates from Humans and Chickens in Central Taiwan.. 
	□已出版之專書

■已發表之期刊論文

□ 已被接受將定期發表之期刊論文

□已出版之研討會論文
□作品、展演、成就證明、技術報告

	
	合　著

（※請勾選並填列資料）
	出版處所或期刊名稱（展演發表地點）
	期刊卷期
	■已出版（展演）日期
□已接受日期

（※請擇一勾選）
	說   明

（※已出版之專書或研討會論文請加註ISBN或ISSN字號；著作如被認定為SCI、EI、SSCI…等請註記） 

	
	■合著：

■第一作者

□通訊作者

□非合著
	Journal of  Formosa Medicine Association 
	108:765-71
	2009年 10月
	[SCI, IF=0.661, 93/132 in Medicine, General & Internal]

	序號
	作者
	著作（展演）名稱
	著作類別（※請擇一勾選）

	6
	Chiou CS, Lin JM, Chiu CH, Chu CH, Chen SW, Chang YF, Weng BC, Tsay JG, Chen CL, Liu CH, Chu C
	Clonal dissemination of the multi-drug resistant Salmonella enterica serovar Braenderup, but not the serovar Bareilly, of prevalent serogroup C1 Salmonella from Taiwan. 
	□已出版之專書

■已發表之期刊論文

□ 已被接受將定期發表之期刊論文

□已出版之研討會論文
□作品、展演、成就證明、技術報告

	
	合　著

（※請勾選並填列資料）
	出版處所或期刊名稱（展演發表地點）
	期刊卷期
	□已出版（展演）日期
□已接受日期

（※請擇一勾選）
	說   明

（※已出版之專書或研討會論文請加註ISBN或ISSN字號；著作如被認定為SCI、EI、SSCI…等請註記） 

	
	■合著：

□第一作者

■通訊作者

□非合著
	BMC Microbiology
	9(1):264. 
	2009年 12月
	[SCI, IF=2.890, 35/94 in Microbiology]

	序號
	作者
	著作（展演）名稱
	著作類別（※請擇一勾選）

	7
	Chu C, Lai JM, Yu CY, Chang WS, Lin HH, Su YC.
	Rapid identification of staphylococcal infection in dairy goat raw milk by multiplex PCR assay. 
	□已出版之專書

■已發表之期刊論文

□ 已被接受將定期發表之期刊論文

□已出版之研討會論文
□作品、展演、成就證明、技術報告

	
	合　著

（※請勾選並填列資料）
	出版處所或期刊名稱（展演發表地點）
	期刊卷期
	■已出版（展演）日期
□已接受日期

（※請擇一勾選）
	合　著

（※請勾選並填列資料）

	
	■合著：

■第一作者

□通訊作者

□非合著
	Journal of Taiwan Veterinary Medicine.
	36(3):182-9.
	2010.10
	■合著：

■第一作者

□通訊作者

□非合著

	序號
	作者
	著作（展演）名稱
	著作類別（※請擇一勾選）

	8
	Wang YH, Su LH, Hou JN, Yang TH, Lin TY, Chu C, Chiu CH
	Group B streptococcal disease in non-pregnant patients: emergence of highly resistant strains of serotype Ib in Taiwan, 2006-2008  
	□已出版之專書

■已發表之期刊論文

□ 已被接受將定期發表之期刊論文

□已出版之研討會論文
□作品、展演、成就證明、技術報告

	
	合　著

（※請勾選並填列資料）
	出版處所或期刊名稱（展演發表地點）
	期刊卷期
	■已出版（展演）日期
□已接受日期

（※請擇一勾選）
	說   明

（※已出版之專書或研討會論文請加註ISBN或ISSN字號；著作如被認定為SCI、EI、SSCI…等請註記） 

	
	■合著：

□第一作者

■通訊作者

□非合著
	. J. Clin Microbiology.
	48:2571-4.
	2010  年 7  月
	[SCI, IF=4.162, 18/94 in Microbiology]  


六、參考資料： 
	序號
	專業或學術上之成果
	備註

	1
	Chen KL, Chi WT, Chu C, Chen RS, Chiou PW. 2007. Effect of caponization and testosterone implantation on hepatic lipids and lipogenic enzymes in male chickens. Poult Sci. 86(8):1754-9. [SCI, IF = 1.603, 8/47 in Agriculture, Dairy & Animal Science]
	

	2
	Chin LT, Chu C, Chen HM, Hsu SC, Weng BC, Chu CH. 2007. Site-directed in vitro immunization leads to a complete human monoclonal IgG4lambda that binds specifically to the CDR2 region of CTLA-4 (CD152) without interfering the engagement of natural ligands. BMC Biotechnol. 7(1):51 [SCI, IF=2.383, 56/144 in Biotechnology & Applied Microbiology]
	

	3
	Chao MR, Hsien CH, Yeh CM, Chou SJ, Chu C, Su YC, Yu CY. 2007. Assessing the prevalence of Salmonella enterica in poultry hatcheries by using hatched eggshell membranes. Poult Sci. 86(8):1651-5. [SCI, IF=1.603, 8/47 in Agriculture, Dairy & Animal Science] 
	

	4
	Su LH, Chu C, Cloeckaert A, Chiu CH. 2008. An epidemic of plasmids? Dissemination of extended-spectrum cephalosporinases among Salmonella and other Enterobacteriaceae. FEMS Immunol Med Microbiol.52(2):155-68.  [SCI, IF=1.972, 58/94 in Microbiology]
	

	5.
	Hong SF, Chiu CH, Chu C, Feng Y; Ou J. 2008. Complete nucleotide sequence of a virulence plasmid of Salmonella enterica serovar Dublin and its phylogenetic relationship to the virulence plasmids of serovars Choleraesuis, Enteritidis and Typhimurium. FEMS Microbiology Letters 282:39-43. [SCI,IF=2.223, 53/91 in Microbiology]
	

	6.
	Chen RS, Chu C, Cheng CW, Chen WY, Tsay JG. 2008. Differentiation of two powdery mildews of sunflower (Helianthus annuus L.) by PCR-mediated method based on ITS sequences. Eur. J. Plant Pathol. 121:1–8. [SCI, IF = 1.648, 54/156 in Plant Science]
	

	7.
	Yu CY, Chu C., Chou SJ, Chao MR, Yeh CM, Lo DY, Su YC, Horng YM, Weng BC, Tsay JG, Huang KC. 2008.Comparison of the association of age with the infection of Salmonella and Salmonella enterica serovar Typhimurium in Pekin ducks and Roman geese. Poult Sci. 87(8):1544-9. [SCI, IF=1.603, 8/47 in Agriculture, Dairy & Animal Science] [NSC94-2320-B-415-001]
	

	8.
	Doublet B, Chu C, Chiu CH, Fan YC, Cloeckaert A. 2009. A truncated tni Module Adjacent to the Complex Integron of SGI1 in Salmonella enterica Serovar Virchow. Antimicrob Agents Chemother. 53(2):824-827. [SCI, IF = 4.716, 21/219 in Pharmacology and Pharmacy]
	

	9.
	Feng Y, Hsiao YH, Chen HL, Chu C, Tang P, Chiu CH. 2009. Apoptosis-like cell death induced by Salmonella in Acanthamoeba rhysodes. Genomics. 94(2):132-7. [SCI, IF=3.075, 35/144 in Biotechnology & Applied Microbiology] 
	

	10.
	Chen CL, Wang CY, Chu C, Su LH, Chiu CH. 2009. Functional and molecular characterization of pSE34 encoding a type IV secretion system in Salmonella enterica serotype Enteritidis phage type 34. FEMS Immunol Med Microbiol. 57(3):274-83. [SCI. IF=1.972, 58/91 in Microbiology]
	

	11.
	Chu C, Yu CY, Lin HH, Su YC, Epidemiologic study of typing and drugs-resistance of Staphylococcus aureus from daily caprine raw milk.. Journal of Taiwan Veterinary Medicine.       
	接受

	12.
	Chu C*, Doublet B, Lee YL; Cloeckaert A, Chiu CS, Chen SW; Lin CW,Chiu CH, Salmonella genomic island 1-J variants associated with change in the antibiotic resistance gene cluster in multidrug-resistant Salmonella enterica serovar Virchow isolated from humans, Taiwan, 2004-2006.

Clinical Microbiology and Infection.[SCI, IF=4.014, 11/57 in Infectious Diseases]
	接受


申請人：                                        日期：  年    月   日

（請詳閱填表說明並填妥本表件後簽名）
填表說明：

一、本表件請申請人務必親自簽名，如因所送代表著作、參考著作及列表之參考資料未符送審規定致影響審議結果時，申請人應自負其責。
二、提送各級教師評審委員會審議之著作應前後一致，其間不得變更。
三、各學院、系（所）審議教師聘任及升等案時，應注意教師所送著作是否符合送審規定，且未符送審規定之著作應不能送交校外學者專家進行著作審查。
四、代表著作及參考著作：依本校教師聘任及升等審查辦法及教育部相關規定辦理。
五、研討會發表之論文如未經正式審查程序研討會發表且集結成冊公開發行，或出版公開發行者，則不予採計。

六、「出版公開發行」，係指著作應由出版社或圖書公司印製發行，載明作者、發行人、發行所、印刷者、出版日期、定價等相關資料，又其「公開」之定義謂專書已正式出版，並於市面流通，如教師僅取得簽定同意出版之合約，惟其個人專著尚未付梓，仍與規定未符。
七、參考資料：送審人自取得前一等級教師資格後，至本次申請升等期間，所有個人在專業或學術上之成果（如委託研究計畫、專業調查報告、教材研製等），得作為送審之參考資料，無須送外審，惟請載明於著作目錄一覽表，俾供評審。

八、本表說明未盡事宜，悉依教育部相關規定及本校教師聘任及升等審查辦法辦理。

九、本表請以打字填送，各項欄位如不敷使用，請自行加列。
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